



WINNIPEG Osborne Street

Not far from Winnipeg's downtown is Osborne Street. The eclectic neighbourhood is filled with trendy boutiques and restaurants frequented by the city's hipsters, artists, and aspiring Bohemians. Shop, eat, or grab a coffee and watch the passing parade from a patio as you check out these great places on Osborne between River and Corydon.

La rue Osborne est proche du centre-ville de Winnipeg. On y trouve un choix éclectique de boutiques de mode et de restaurants fréquentés par les artistes et les aspirants-bohèmes. Regardez-les défilier pendant que vous mangez ou que vous dégustez un café sur une terrasse après avoir arpenté la rue entre les angles River et Corydon.



FUDE

Food

ORGANZA This organic food store boasts a complete selection of everything healthy and fresh, including Manitoban specialties like sourdough spelt bread made with organic grain. Stock up on Dr. Hauschka skin care products in the health and beauty section, or pick up lunch on the go from the deli. (230 Osborne St., 204 453-6266)

Shopping

FROCKSTAR As the name suggests, this pretty pink boutique showcases flirty and feminine dresses from international and Canadian designers, whether you need a casual daytime dress or a swell look for a special occasion. Abundant space is devoted to too-cute accessories like elegant shoes, clutches, cocktail rings, and headbands. (304-99 Osborne St., 204 477-6489)

aLiMeNTaTiON

ORGANZA Cette épicerie bio regorge de denrées saines et fraîches, notamment des spécialités manitobaines comme le pain d'épeautre biologique. Faites provision de produits dermatologiques Dr. Hauschka au rayon santé-beauté ou prenez un sandwich à la charcuterie. (230, rue Osborne, 204 453-6266)

aCHaTS

FROCKSTAR Dans un joli décor tout rose, cette boutique propose de superbes robes de créateurs étrangers et canadiens, tant des robes de jour que des robes de soirée très élégantes. Le tout avec un grand choix d'accessoires des plus charmants tels que chaussures, pochettes, bandeaux et bagues fantaisie. (304-99, rue Osborne, 204 477-6489)

SILVER LOTUS On entend des « oh! » et des « ah! » des clientes qui se ruent sur les présentoirs de bijoux sublimes. Elles se pâment pour les petites boucles d'oreilles en argent modelées comme des bois de cerf et les gros colliers de résine imitant les colifichets d'époque. (111, rue Osborne, 204 452-3648, silverlotus.tng-secure.com)



FROCKSTAR



MEDEA GALLERY

© AMANDA GRAHAM



SYLVER LOTUS



DANDELION/ORGANZA

© TIM TAYLOR

SILVER LOTUS Oohs and aahs are heard as shoppers make a beeline for the displays of funky, fashionable jewelry. Standouts are the dainty sterling silver earrings shaped like antlers, and chunky necklaces of hand-cast resin that look like vintage Bakelite baubles. (111 Osborne St., 204 452-3648, silverlotus.tng-secure.com)

DESART The ultimate gift-shopping destination for over 40 years, this is the place to go when you need a present for that special person. The boutique carries all kinds of baby gifts, toys, books, vases, cast-iron statues, and eco-friendly products. For spring and summer, they carry beautiful plant pots and wind chimes, plus summer scarves and hats. (117 Osborne St., 204 284-0823)

MEDEA GALLERY The first artists' cooperative in Winnipeg, this gallery encompasses two floors of original fine art by local artists. With a new artist showing paintings every two weeks, there's always something new to discover, plus there are major exhibits several times each year. (132 Osborne St., 204 453-1115, www.medeagallery.ca)

DiNiNG

FUDE This intimate, elegant resto has become one of Winnipeg's most inventive hotspots for dinner. The menu offers a focus on local cuisine and a full wine selection. Try the Chili Chocolate Chicken skewers, bacon-wrapped bison tenderloin, a decadent slice of chai tea cheesecake, or a Canadian Shield martini made with Manitoba maple liqueur. (99 Osborne Street, 204 284-3833, www.fude.ca)

THE TOMATO PIE COMPANY Just like Nonna used to make back in Naples, this cozy restaurant offers homestyle cooking using fresh ingredients. Open for lunch and dinner, this little slice of southern Italy has a menu of extra-garlicky pastas, salads, and soups. Yes, there's pizza, too: a thin Tuscan-style crust with toppings like smoked salmon, capers, and ricotta cheese. (167 Osborne St., 204-477-6609, www.tomatopie.ca)

BaR

TOAD IN THE HOLE PUB Relax and hoist a pint of imported beer in this cozy British pub where the locals are always glad to meet a visitor, or check out who's playing downstairs at The Cavern, one of the city's best venues for live bands. Come on the last Saturday of the month for Celtic music. (108 Osborne Street, 204-284-7201)

DESART Ouverte depuis 40 ans, c'est la boutique de cadeaux de choix pour ceux qui veulent gâter un être cher. On y trouve de tout : cadeaux pour bébé, jouets, livres, vases, statuettes de fer forgé et articles écologiques. Pour le printemps et l'été, on vend des écharpes, des chapeaux, de beaux pots de fleurs et des carillons éoliens. (117, rue Osborne, 204 284-0823)

MEDEA GALLERY Première coopérative artistique de Winnipeg, cette galerie de deux étages expose les œuvres des peintres locaux. On est certain d'y faire une découverte, car, toutes les deux semaines, un nouveau peintre y est présenté, ainsi que plusieurs expositions majeures dans le courant de l'année. (132, rue Osborne, 204 453-1115, www.medeagallery.ca)

GaSTRoNoMie

FUDE Intime, élégant, c'est l'un des restaurants les plus créatifs de Winnipeg. On y fait honneur à la cuisine locale, arrosée d'un choix de vins complet. À essayer : brochettes de poulet au chocolat pimenté, filet de bison bardé de bacon et gâteau fromage et chai. Le martini appelé Canadian Shield est fait avec de la liqueur d'érable du Manitoba. (99, rue Osborne, 204 284-3833, www.fude.ca)

THE TOMATO PIE COMPANY Ce restaurant douillet mitonne tout en fraîcheur une cuisine familiale digne d'une *mamma* napolitaine. Le midi comme le soir, cette ambassade culinaire du sud de l'Italie vous sert des pâtes, des salades et des soupes bien aillées. Et quelle pizza! Une croûte mince à la toscane, avec des garnitures genre saumon fumé, câpres et ricotta. (167, rue Osborne, 204 477-6609, www.tomatopie.ca)

BaR

TOAD IN THE HOLE PUB Levez votre chope de bière importée dans ce pub chaleureux où les gens du coin sont toujours heureux de saluer un visiteur. Le sous-sol, appelé The Cavern, est l'une des meilleures salles de musique *live*. On y donne une soirée celtique le dernier samedi du mois. (108, rue Osborne, 204 284-7201)

